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MDF: Ne kerüljenek 
a tervek a fiókba 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Környezetvédelemre, drogprevencióra és külkapcsolatok kiépítésére, 
fejlesztésére költene többet a Magyar Demokrata Fórum szegedi köz-
gyűlési frakciója - mondta tegnapi sajtótájékoztatóján Ványai Éva a 
város 2006-os költségvetése kapcsán. Az MDF önkormányzati képvi-
selője hangsúlyozta: mivel a normatív állami támogatások összege 
2,7 százalékkal csökken, idén nagyobb szerepet kell vállalnia az ön-
kormányzatnak az intézmények finanszírozásában. A fejlesztések 
tervezésére 700 millió forintot szán a város, ami Ványai szerint ör-
vendetes. De rangsort kell állítani - fogalmazott - , hogy a fontos ter-
vek ne kerüljenek a fiókba. Az MDF-frakció növelné a parlagfűirtásra 
és véderdősor-telepítésre, a drogprevencióra és a külkapcsolatok fej-
lesztésére betervezett összeget, ezekre az e-önkormányzat fejlesztésé-
re szánt 667 millió forintból lehetne elvenni 60-80 millió forintot. 

Szentgyörgyi: Felszínes 
fideszes vélemények 

önkormányzat 66 milliárd forint-
ból gazdálkodhat 2006-ban, a 
költségvetési hiány 2,5 milliárd 
forint, feleannyi, mint amikor a 
városvezetés négy évvel ezelőtt át-
vette a kasszát. Szentgyörgyi el-
mondta, hogy a város hitelállo-
mánya év végén elérte a 12 milli-
árd forintot. Nagy Sándor alpol-
gármester arról számolt be, hogy 
a Széchenyi gimnázium felújítá-
sára 580 millió, a régi zsinagóga 
rekonstrukciójára pedig 680 mil-
lió forint címzett támogatásra pá-
lyáznak. A 2006-os városi költ-
ségvetésről pénteken szavaz a 
közgyűlés. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Fidesz szegedi költségvetésről 
alkotott véleménye felszínes, az 
ellenzéki képviselők által mon-
dottak azt sugallják, hogy átgon-
dolatlanok a városi fejlesztések és 
hitelfelvételek - reagált Szent-
györgyi Pál tegnapi, közgyűlés 
előtti sajtótájékoztatóján a Fidesz 
keddi tájékoztatóján elhangzot-
takra. A gazdasági alpolgármester 
szerint az ellenzéki értékelés bele-
illik a Fidesz „rosszul élünk"- po-
litikájába. Hangsúlyozta: idén 10 
százalékkal több állami támoga-
tást kap a város, mint tavaly. Az 

Mindszenti kompvita 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Az önkormányzat vezetése és a Deviskomp Kft. azért tárgyalt, mert de-
cember közepén leállt a vízi jármű, miután az üzemeltető úgy ítélte 
meg, hogy a folyón nem lehet tovább közlekedni. A mindszenti képvise-
lő-testület szerint viszont indokolatlan volt a döntés, ezért ultimátumot 
adtak a Deviskompnak: ha nem biztosítja újra a tiszai átkelést, megvizs-
gálják a szerződés felbontásának lehetőségét. Végül az időjárás megaka-
dályozta a komp újbóli elindítását. 

A két fél ezután egyeztetett az üzemeltetésről. Zsótér István polgár-
mester elmondta: a Deviskomp Kft.-től többoldalas levelet kaptak, 
melyből az is kiderül, hogy a cégnek gazdaságtalan volt az elmúlt éve. Az 
anyagot testületi ülésen tárgyalják majd meg. Ugyanakkor hangsúlyoz-
ta: a szerződésben vállalt feltételeket teljesítenie kell az üzemeltetőnek. 

- Az előírások a szabályok betartása mellett lehet csak működtetni a 
mindszenti kompot, ha eltekintenénk ezektől, akkor megbüntetnék a 
Deviskomp Kft.-t - mondta Varga Dénes ügyvezető. Ugyanakkor azt is 
szeretnék, ha gazdaságos lenne az üzemeltetése a vízi járműnek. 

Az Internet Szolgáltatók Tanácsa elutasította a város jogorvoslati kérelmét 

Titkos a szeged.hu ára 
kMMI ó̂tyv̂ rtrlli ifitfkítzQk. 
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A szeged.hu honlapot egy magáncég működteti 

Tbvábbra is egy magáncég tulajdonában van 
a szeged.hu internetes cím, amit az önkor-
mányzat már évek óta szeretne megszerez-
ni, hogy az alatt működtesse a város hivata-
los honlapját. A felek nem hajlandók nyilat-
kozni arról, mennyit ér nekik a szeged.hu. 

A települések domainneve (internetes elér-
hetőségi címe) általában az önkormányzatok 
tulajdonában van. 2001 óta pedig a magyar 
települések domainneveit csak a helyi önkor-
mányzat választhatja - mondta Martos Ba-
lázs, az Internet Szolgáltatók Tanácsa (ISZT) 
elnökségi tagja. 

A szeged.hu nevet az Axelero Tiszanet Rt. 
regisztrálta még 1997-ben az ISZT-nél. A Mé-
diaweb Kft. 2000-ben vette meg a címet az 

Axelerótól. Hogy mennyiért, arról nem kívánt 
nyilatkozni Kurusa Árpád, a cég ügyvezetője. 
A város évek óta szeremé megszerezni a do-
mainnevet. - Mi nyitottak vagyunk, tárgyal-
nánk az ügyben, de még nem kaptunk áraján-
latot az önkormányzattól. A szeged.hu címet 
nem hirdetjük, nem ámljuk, így aztán ajánla-
tot sem tettünk a városnak. Nyilván ha elad-
nánk a nevet, akkor úgy illene, hogy azt a vá-
ros kapja meg. Ha az önkormányzat komo-
lyan gondolja, hogy megvásárolja a sze-
ged. hu-t, akkor alkudjunk rá. Bármit el tudok 
képzelni. Természetesen úgy kötnénk üzletet, 
hogy abból mi is profitáljunk - mondta Kuru-
sa Árpád. 

Nagy Sándor városfejlesztési alpolgármes-
ter elmondása szerint 2004 nyarán tárgyalt a 

TITKOS 

£ Szeged város hivatalos honlapját, a szegedva-
ros.hu-t januárban 27 ezren látogatták meg, két-
szer annyian, mint egy évvel ezelőtt - tájékozta-
tott Nagy Sándor. Természetesen kíváncsiak vol-
tunk arra, mennyien keresték fel a szeged.hu por-
tált, de Kurusa Árpád - arra hivatkozva, hogy ez 
nem nyilvános adat - nem árulta el a számot. 

cég másik ügyvezetőjével, Váczi Zoltánnal. A 
megbeszélésen - ahogyan a városvezető fogal-
mazott - röpködtek a milliók. Ezt követően 
nyilatkozott Nagy úgy, hogy szeretnék meg-
szerezni a címet, de nem kívánnak érte fizet-
ni. Az ügyben kompromisszumos megoldást 
vártak a Médiawebtől, de az nem érkezett 
meg a városházára. Az önkormányzat az 
ISZT-hez fordult jogorvoslatért, hogy meg-
szerezze a szeged.hu nevet. A tanács azonban 
azzal utasította el a város kérelmét, hogy 
2001 előtt bárki regisztrálhatott településne-
vet. Kurusa Árpád tegnap megerősítette: nem 
adják ingyen a domainnevet, mert az ma épp-
olyan értékkel bír, mint például egy üres telek 
a városban. Arra a kérdésre nem tudott vála-
szolni az ügyvezető, hogy mennyi a szeged.hu 
piaci értéke, illetve mennyiért válna meg attól 
a Médiaweb. Nagy sem akart arról nyilatkoz-
ni, hogy mennyit ér a városnak a név. Azt 
azonban közölte, most, hogy felpiszkáltuk az 
ügyet, újra tárgyalni kíván a céggel, pedig 
megtehetné, hogy bírósághoz fordul. 

• 
Pécs, Debrecen, Miskolc, Győr, Székesfe-

hérvár, Kecskemét esetében a .hu cím alatt a 
város hivatalos honlapja jön be az interne-
ten. Hódmezővásárhelynél is, ahol pedig 
nem az önkormányzat, hanem a Delfin Rt. 
tulajdonában van a domainnév, de - egy meg-
állapodás alapján - a városháza tölti fel tarta-
lommal a portált. 

sz. c. sz. 

Gyorsétterem-
átépítés 
Bővítik a szegedi McDonald's ét-
termet a Kölcsey és a Kárász utca 
sarkán. A tervek szerint meg-
nyitják a pincerészt is. Az átépí-
tés idején a kiszolgálás egy abla-
kon zajlik. A várhatóan májusig 
tartó építkezés miatt a Kölcsey 
utca egy részét lezárják, és a sétá-
lóutcában, az étterem előtt is pa-
ravánt húznak fel. 

MESTERSEGEK DICSERETE 
Hős Jánosné cipőfelsőrész-készítő (66 éves) 

Először az ember, aztán a lábbeli 
Ezek a hetek sokak szá-
mára a döntéskényszer 
hetei: február közepe-
ig-végéig választani 
kell a 14-16 éveseknek 
és a 18-20 éveseknek 
is: mi legyek, ha nagy 
leszek? Vagy legalább 
beállni egy útra, mely-
nek a végén valamilyen 
szakma, foglalkozás 
sejlik föl. Ebben a nem 
politikai, hanem éiet-
pálya-választási idő-
szakban bemutatunk 
néhány mesterséget. 
Hátha ötletet adha-
tunk. 

Hős jánosné Jutka 
kényszerből választotta 
a cipőket, mire ugyanis 
elvégezte az általános 
iskolát, édesapja meg-
halt, édesanyja pedig 
nyolc gyerekkel egyedül 
maradt. Jutka volt a leg-
idősebb, továbbtanulás-
ról szó sem lehetett. 
Nem akart paraszt len-
ni, mint vásárhelyi fel-
menői, hát nyakába vet-
te a várost, hogy szak-
mát keressen magának. 
A cingár kislányt végül a 
harmadik helyen befo-
gadták, így lett tanuló a 
cipész szövetkezetben. 
Majdnem ötven éve ka-
pott szakmunkás-bizo-

Hős Jánosné Jutka: Az igazi jó cipőjavító 
l e l k e t is á p o l Fotó: Frank Yvette 

nyítványt, és ezzel állt 
munkába Vásárhelyen, 
később Szegeden. 

- Mindig arról álmod-
tam, hogy Szegeden 
dolgozhassam. És addig 
talpaltam utána, míg si-
került. Kicsi a bors, de 
erős - állítja büszkén 
magáról. - A kilencve-
nes években lettem ma-
szek, de előtte bedol-

goztam a mostani mű-
helyem tulajdonosá-
nak. Nagyon szimpati-
kusnak találtam az öreg 
Sofró Ferenc mestert, 
úgy láttam, tőle renge-
teget tanulhatnék. Sze-. 
rettem volna itt nála, a 
Pusztaszeri és Sóhordó 
utea sarkán dolgozni. 
Összeszedtem a pénzt, 
meg minden bátorságo-

mat, és amikor átadni 
kényszerült a műhelyt , 
felajánlottam, hogy 
folytatom a mestersé-
get. Nagyon örült az öt-
letemnek, a férjem ke-
vésbé, ő féltett, de ne-
kem akaratos paraszt 
fejem van, kitartottam. 
Több mint tíz éve 
enyém a műhely. 

Hős Jánosné eleinte 
naponta kétszáz felső-
részre kapott megren-
delést, de elsatnyult a 
szakma, manapság job-
bára javít. Egyedi kérés-
re vállal gyógylábbelit, 
báli topánt és extra mé-
retű cipőket. Egyelőre 
szerény megélhetés a ci-
pészeké, még kevés a 
kereslet az új cipőre. 
Mégis milyen ember 
marad a pályán? -
Olyan, mint a Hősné -
kacag Jutka. - És mi-
lyen a Hősné? Ember-
szerető és türelmes. 
Nemcsak a cipőhöz ért, 
az embereket is jól is-
meri. Társadalmi riiun-
kában tanítottam én is 
inasokat, a helyes sor-
rendben: figyeltek, ra-
gasztottak, éleztek, tűz-
tek és így tovább. Nem 
egyszerűen szép szak-
ma ez-gyönyörű! 

D.T. 

A kampány során bármit hajlandók megígérni 

A Magyar Kétfarkú 
Kutya Párt jelöltjei 
Bár nem „igazi" párt, mégis or-
szágosan ismertté vált a kam-
pányt kifigurázó szegedi Ma-
gyar Kétfarkú Kutya Párt. Az 
MKKP-nak többen felajánlot-
ták kopogtató cédulájukat. A 
párt a napokban bemutatta je-
löltjeit: Nagy Istvánt, Nagy Ist-
vánt, Nagy Istvánt és Niner-Ku-
durri-Ussurt. 

Néhány nap alatt országosan is-
mertté vált Szeged legfiatalabb 
pártja, a Magyar Kétfarkú Kutya 
Párt (MKKP). A valódi politikai 
szerveződéseket, a kampányt ki-
gúnyoló MKKP számára többen 
kopogtató cédulájukat is felaján-
lották annak ellenére, hogy jól 
tudják: nem bejegyzett, nem hi-
vatalosan működő pártról van 
szó, hanem a bejegyzett, valódi 
pártokat karikírozó választási 
humor megnyilvánulásáról. 

- A párt annak köszönheti 
népszerűségét, hogy nagyszerű-
en ráérzett, mire van szükségük 
az embereknek. Átlátszó ígérete-
ink meggyőzték a szavazókat, 
hogy pártunk egy önálló, életké-
pes, sokadik utas politikát képvi-
sel. Programunk sarkalatos 
pontja az örök élet, ingyen sör, 
adócsökkentés háromszög, de 
gyakorlatilag hajlandók vagyunk 
bármit megígérni. Emiatt prog-
ramunk képlékeny, folyamato-
san alkalmazkodik a népakarat-
hoz - indokolta a sikert Kovács 
Gergő sajtószóvivő. 

A párt honlapján örömét fejezi 
ki „a lakosság köréből érkező 
élénk aktivizálódási igény lát-
tán", egyúttal felhatalmazza a 

Kovács Gergő a párt plakátjával Fotó: Schmidt Andrea 

hasonlóan gondolkodókat, hogy 
kampányoljanak szabadon a ku-
tya érdekében. 

A párt - akárcsak a valódiak - a 
napokban mutatja be képviselő 
jelöltjeit: Nagy Istvánt, Nagy Ist-
vánt, Nagy Istvánt és Niner-Ku-
durri-Ussurt. Nagy István, az 
MKKP elnökhelyettese Portugá-
liából tért haza nemrég, mert 
szomorúan tapasztalta, hogy a 
többi párt jelöltje nem hangsú-
lyozza eléggé, hogy legyen min-
den jobb. A jelölt programja a kö-
vetkező: legyen minden jobb, le-
gyen minden jobb, legyen min-
den jobb. 

A párt másik jelöltjéről, Nagy 

ERVENYTELEN A K0P0GTAT0 
A nem bejegyzett pártokra leadott ajánlószelvények érvénytelenek - tudtuk 
meg Bobvos Pálnétól, a területi választási iroda vezetőjének jogi helyette-
sétől. Hozzátette: a választási bizottságoknál csak a nyi lvántartásba vett 
pártok jelentkezhetnek, az MKKP őket nem kereste meg. Bobvos Pálné úgy 
véli, az ajánlószelvények leadásával a kutyapárt kampánya is véget ér. 

N I N C S KERET 
H | Az MKKP nem ragaszt plakátokat 

illegális helyekre, csak oda, ahová 
a többi párt is. Fizetett politikai 
hirdetésekre pedig nincs anyagi 
keretünk - válaszolta Kovács Ger-
gő arra a kérdésre, miért nem fi-
zettek a városnak a plakátokért. 

Istvánról egyelőre csak annyit 
tudni: nemrég átsegített egy idős 
hölgyet az úton. A sajtó képvise-
lőinek ovációja közepette a jelölt 
csak ennyit mondott: örülök, 
hogy segíthettem, ezért élek! 

Nagy István, az MKKP minisz-
terelnök-jelöltje beszédében 
nemrég pénzosztásra szólította 
fel a magyar politikai élet képvi-
selőit. Elmondta: ha megnyerik a 
választásokat, kilencven száza-
lék, hogy ő hetente milliókat 
oszt ki a rászorulók között. 

A párt negyedik jelöltjéről, Ni-
ner-Kudurri-Ussur-ról egyelőre 
nincs adatunk. 

GONDA ZSUZSANNA 


